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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes med tillägg under Övriga 

frågor av skrivelse från (L),(M),(MP),(C),(KD, (V),(S) med 

instämmande av (Fi) om fallet ”Lilla Hjärtat” samt en skrivelse från 

(V),(S), med instämmande av (Fi) om situationen för personer med 

insatser enligt LSS under och efter pandemin som redovisas i § 17. 

 

 



Socialnämnden               Protokoll                                                     
                                                                             2020-10-20 
   

 

 

 

 

§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och ledamoten Jackie Nylander utses att 

justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att justering sker 

måndag  den 26 oktober 2020. 
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§ 3  

Förvaltningen informerar 

 

Ordföranden Jan Jönsson hälsade Fredrik Jurdell välkommen som 

ny förvaltningschef. Fredrik Jurdell presenterade sig för nämnden.  
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§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Inget för dagen 

 

 

 

 



Socialnämnden               Protokoll                                                     
                                                                             2020-10-20 
   

 

 

 

 

 

§ 5  

Motion från (SD) om att personer som vistas illegalt i Sverige 

inte ska tilldelas försörjningsstöd och andra förmåner från 

Stockholms stad  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/500 

Dnr 1.7.1-403/2020 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen över motion från (SD) om att 

personer som vistas illegalt i Sverige inte ska tilldelas 

försörjningsstöd och andra förmåner från Stockholms stad. 

 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har för yttrande remitterat en motion (2020:500) 

från Sverigedemokraterna till socialnämnden. I motionen föreslås 

att kommunfullmäktige beslutar att Stockholms stad inte ska betala 

ut försörjningsstöd eller andra förmåner till individer som vistas 

illegalt i Sverige. Förvaltningen anser att Sverigedemokraternas 

förslag i motionen inte är förenligt med kommunens yttersta ansvar 

för att enskilda som vistas i kommunen får det stöd och den hjälp 

som de behöver för att undvika en nödsituation. Förvaltningen 

föreslår att socialnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 2 oktober 2020. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson 

m.fl.(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Ledamoten Linnéa Vinge (SD) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 
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Reservation  

Ledamoten Linnéa Vinge (SD reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”1.Att motionen tillstyrks 

2.  Därutöver anförs följande: 

Lagen säger att den som fått avslag på sin asylansökan ska lämna 

landet. Det är också vad kommunen bör verka för. Istället framstår 

det som om majoriteten försöker hitta kryphål för att kunna försörja 

illegala invandrare. Stockholms skattebetalare har inget ansvar att 

försörja andra länders medborgare, vilket i förlängningen bidrar till 

svartarbete, brottslighet och sociala svårigheter. Undantag bör 

endast omfatta akutsjukvård och ekonomiskt stöd till hemresa.  

Kommuner har med stöd av 4 kap. 2 § socialtjänstlagen möjlighet 

att på frivillig väg ge bistånd till personer som fått avslag på sin 

asylansökan. Detta är dock ingen rättighet som kan överklagas. 

Att tilldela försörjningsstöd till illegala invandrare är att uppmuntra 

personer som bryter mot svensk lag att stanna kvar i landet. 

Stockholms stad ska inte under några omständigheter uppmuntra till 

detta. Staden ska istället på alla sätt som går verka för att de som 

befinner sig här illegalt lämnar landet.” 
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§ 6 

Motion från (SD) om att härbärgen ska fokusera sina resurser 

på att hjälpa kommunens medborgare  

Dnr 1.7.1-580/2020  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/711 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen över motion från (SD) om att  

härbärgen ska fokusera sina resurser på att hjälpa kommunens 

medborgare. 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat en motion från 

Sverigedemokraterna. I motionen föreslås att kommunfullmäktige 

beslutar om att stadens härbärgen endast ska ge stöd till legalt 

vistandes samt att stöd och information kopplat till akutsjukvård 

undantas. Förvaltningen anser att den del av förslaget som syftar till 

att begränsa möjligheten för personer utan uppehållsrätt att i akuta 

situationer kunna beviljas bistånd i syfte att avvärja nödsituationer 

inte är förenligt med kommunens yttersta ansvar för att undvika 

nödsituationer för de individer som vistas i kommunen. Vad gäller 

den del av förslaget som syftar till att ”stöd och information kopplat 

till akut sjukvård ska undantas” avstår förvaltningen från att yttra 

sig med hänvisning till att frågor om sjukvård ligger utanför 

förvaltningens kompetensområde. Förvaltningen föreslår att 

socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på motionen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 29 september 2020. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson 

m.fl.(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Ledamoten Linnéa Vinge (SD) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 
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Reservation 

Ledamoten Linnéa Vinge (SD) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”1. Att motionen tillstyrks  

2. Därutöver vill vi anföra följande: 

Sverigedemokraternas inställning är att kommunens stöd till illegala 

ska upphöra. Detta för att inte ge incitament till att vistas i landet 

illegalt. Då den inhemska hemlösheten är fortsatt hög i staden bör 

alla resurser fokusera till att hjälpa denna grupp, både akut och 

långsiktigt.”  
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§ 7 

Ökad rättssäkerhet och snabbare verkställighet i 

internationella familjemål (Ds 2020:18) 

Dnr 1.7.1-10/2020 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/648 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen på remiss 

om Ökad rättssäkerhet och snabbare verkställighet i 

internationella familjemål (Ds 2020:18)  

2. Paragrafen justeras omedelbart  

 

 

Ärendet  

I departementspromemorian Ökad rättssäkerhet och snabbare 

verkställighet i internationella familjemål, Ds 2020:18, lämnas de 

författningsförslag som är lämpliga med anledning av EU 

förordningen (EU) 2019/1111 om behörighet, erkännande och 

verkställighet av avgöranden i äktenskapsmål och mål om 

föräldraansvar, och om internationella bortföranden av barn (2019 

års Bryssel II-förordning). Genom den nya förordningen stärks 

barns och föräldrars rättssäkerhet. Det införs en allmän skyldighet 

för domstolen att låta ett barn uttrycka sina åsikter och att beakta 

åsikterna i förhållande till barnets ålder och mognad. Alla 

avgöranden om föräldraansvar görs direkt verkställbara i andra EU-

länder och informationsutbytet mellan medlemsstaternas 

myndigheter förbättras. I ärenden som rör tillämpningen av 1996 års 

Haagkonvention, som gäller bortförande av barn, föreslås också att 

det införs en möjlighet för socialnämnden att höra barnet utan 

vårdnadshavarens samtycke och utan att vårdnadshavaren är 

närvarande. Förordningen är en omarbetning av Bryssel II-

förordningen och blir direkt tillämplig i Sverige men kräver 

kompletterande svenska författningsändringar och börjar tillämpas 

fullt ut den 1 augusti 2022. Socialnämnden i Stockholms stad utgör 

fortsatt reservforum för de fall där ingen socialnämnd kan 

identifieras som behörig.  

Förvaltningen ställer sig positiv till de författningsförslag som 

föreslås i promemorian och anser att de kan leda till stärkt 

rättstrygghet särskilt för barnets delaktighet vid avgöranden i 

vårdnadstvister liksom vid placering av barn över landgränser inom 

EU. Förvaltningen vill särskilt framhålla promemorians påpekande 

att målet är att säkra en verklig och faktisk möjlighet för det berörda 

barnet att uttrycka sina åsikter. 
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Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som 

svar på remissen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 5 oktober 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 8 

Månadsrapport för september 2020 

Dnr 1.3.1-501/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Nämnden godkänner månadsrapport för september 2020. 

 

Ärendet 

Prognosen baseras på utfallet per den 30 september samt utifrån 

dialog med samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  

Nämnden redovisar totalt en årsprognos som är ett överskott mot 

budget med 12,4 mnkr efter beräknade prestationsförändringar och 

återredovisning av medel för nyanlända till kommunstyrelsen. 

Nämnden prognostiserar att återredovisa 56 mnkr för nyanlända till 

kommunstyrelsen. Årsprognosen är osäker med anledning av 

coronaviruset/covid-19. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner månadsrapport frö september 2020. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 oktober 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 9 

Stadens arbete med MVP (Mentorer i våldsprevention)-

lägesrapport september 2020 

Dnr 3.1.1-616/2020 

Redovisning av budgetuppdrag 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner lägesrapporten om stadens arbete 

med mentorer i våldsprevention  (MVP). 

  

 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen har fått i uppdrag att undersöka och ta fram en 

rapport över stadens arbete med MVP, (mentorer i våldsprevention) 

ett våldsförebyggande program med fokus på att förebygga mäns 

och pojkars våld. Rapporten ger en nulägesbild och beskriver 

genomfört och pågående arbete, goda exempel, 

kunskaper/erfarenheter samt de utmaningar som hittills har 

framkommit i stadens arbete med MVP. Rapporten ger även en bild 

över vilka stadsdelsförvaltningar som avsätter resurser för att driva 

arbetet med MVP. Rapporten utgör ett underlag för det fortsatta 

arbetet med MVP i staden och till de stadsdelsförvaltningar och 

skolor som vill starta och utveckla arbetet med MVP. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner rapporten. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 september 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) 

”Mentorer i våldsprevention (MVP) utgör ett beprövat sätt att 

utmana våldsnormer och skapa skolmiljöer där eleverna har 

trygghet och studiero. 

 

MVP har successivt byggts ut i Stockholm och vi välkomnar att 

skolor i olika delar av staden och med olika förutsättningar har 

anammat arbetssättet. Engagemang från ledningens sida är en tydlig 

framgångsfaktor. Vi noterar med intresse det utvecklingsarbete som 
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bedrivs och hoppas att arbetssättet sprider sig till fler skolor, inte 

minst i de stadsdelar som idag har höga våldsnivåer.” 

 

Särskilt uttalande 

Ledamöterna Jackie Nylander m.fl. (V), Lotten Hammar m.fl. (S),  

”Våldsförebyggande arbete bland unga är en av de viktigaste 

åtgärderna för att förebygga mäns och pojkars våld mot kvinnor och 

tjejer, sexuella trakasserier, mobbning och att unga dras in i 

destruktiva miljöer. Därför är den satsning på MVP som den 

rödgrönrosa majoriteten gjorde under förra mandatperioden så 

viktig. Det är glädjande att se att den fortsätter och att den ger 

resultat.  

 

Vi ser mycket positivt på de erfarenheter som beskrivs där elever 

menar att de fått ökad kunskap om sexuellt våld, normer kring kön 

och fått nya perspektiv och ökad förståelse.  

Det är viktiga lärdomar som lyfts fram i rapporten kring hur stadens 

fortsatta arbete med MVP ska se ut. Vi vill understryka vikten av att 

metoden fortsätter användas, sprids till ännu fler skolor i staden 

samt att både personal och ekonomiska resurser avsätts så att 

genomförandet blir så bra som möjligt.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 

 

 



Socialnämnden 
Protokoll 
2020-10-20 

 

 

§ 10 

Skolgång för barn i skyddat boende och stödinsatser vid 

placering av barn och vuxna på skyddade boenden samt stöd 

till barn och vuxna efter avslutad placering  

Dnr 3.1.1-462/2020 

Redovisning av budgetuppdrag 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens rapport Skolgång 

för barn i skyddat boende och stödinsatser vid placering av 

barn och vuxna på skyddade boenden, samt stöd till barn, 

unga och vuxna efter avslutad placering  

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till utbildningsnämnden 

och stadsdelsnämnderna för kännedom.  

 

 

Ärendet  

I budget 2020 fick socialnämnden i uppdrag att i samarbete med 

utbildningsnämnden och stadsdelsnämnderna säkerställa 

skolgången för barn som bor på skyddat boende och tillgången till 

förskola eller pedagogisk verksamhet för barn i förskoleålder. 

Socialnämnden fick också i uppdrag att fortsätta utveckla 

stödinsatser vid placering av hotade/våldsutsatta barn och vuxna på 

skyddade boenden, liksom stödet till barn, unga och vuxna efter 

avslutad placering. Barn i skyddat boende befinner sig ofta i kris 

och kan vara traumatiserade av våldet. Det bästa är som regel att 

barnet kan gå kvar i sin ordinarie skola eller byta till en skola i 

närheten av det skyddade boendet. När skyddsnivån gör att vanlig 

skola inte är ett alternativ kan undervisningen ske genom 

utbildningsförvaltningens Lärteam, som undervisar på plats i det 

skyddade boendet. Socialtjänstens stöd till våldsutsatta barn, unga 

och vuxna under tiden för vistelsen på skyddat boende och efter 

avslutad placering behöver utvecklas i vissa delar. Brister har 

identifierats vad gäller samverkan dels mellan olika berörda 

myndigheter, dels internt inom socialtjänsten mellan 

relationsvåldsteamen och barn- och unga enheterna, avsaknad av 

särskilda skyddade boende för pojkar och unga män i en 

hederskontext samt tillgången till fortsatt geografiskt och nära stöd i 

öppenvård efter avslutad placering i skyddat boende.För att 

säkerställa alla barns rätt till utbildning föreslås i rapporten att 

utredande socialsekreterare inom barn och unga ska utreda barnets 

skolgång och stötta den våldsutsatta föräldern med att tillse att 

barnet kan fullfölja sin skolgång under vistelsen i det skyddade 
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boendet. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

redovisningen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den  29 september 2020. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut  

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) 

”För att samhället ska kunna ge ett gott stöd till de barn och unga 

som behöver det krävs att professions- och myndighetsgränser inte 

utgör onödiga hinder. Därför är samhandling kring barn och unga 

ett prioriterat område för den grönblå majoriteten. Föreliggande 

ärende utgör en viktig lägesrapport. 

”Samverkan” kan ibland verka som ett tomt ord som alla använder 

men som inte leder någonvart. Det är därför glädjande att konstatera 

att det har skett betydande framsteg på flera olika håll när det gäller 

samhandling kring barns och ungas skolgång, hälsa och utveckling. 

Det är viktigt att hålla i etablerade arbetssätt så långt som möjligt, 

även när det finns ekonomiska utmaningar och störningar från 

covid-19-pandemin. 

 

Samtidigt som framsteg har skett återstår fortfarande ett antal 

utmaningar och förbättringsområden.  

 

Samordnad individuell plan (SIP) utgör ett viktigt och i vissa 

situationer lagstadgat arbetssätt för att säkerställa ett samordnat 

arbete kring enskilda personer. Även om arbetsmetoden nu inte är 

helt ny så har det visat sig svårt att etablera SIP som ett självklart 

instrument i alla stadsdelar. Den nu avslutade statligt finansierade 

satsningen på SIP-samordnare har visat på svårigheterna med att 

implementera tillfälligt finansierade arbetssätt i permanent 

verksamhet, även när de varit framgångsrika. Det är viktigt att 

stadsdelsnämnderna fortsätter arbeta för att öka antalet SIP-planer. 

 

Skolan har ingen lagstadgad bindande möjlighet att kalla till SIP-

möten, men det finns inget hinder mot att övriga myndigheter 

agerar utifrån en rutin där skolan kan kalla till sådana möten. I 

dagsläget skiljer sig dessa rutiner mellan olika delar av staden och 

vi instämmer i rapportens rekommendation att det behövs en 
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enhetlighet så att skolan ska kunna kalla till SIP-möten i hela 

staden.” 

 

Särskilt uttalande 

Ledamöterna Jackie Nylander m.fl. (V), Lotten Hammar m.fl. (S),  

”Vi tackar för rapporten som utgör ett viktigt underlag för 

nämndens framtida arbete. Rapporten visar att staden har mer att 

göra för att säkerställa att barn och unga som placeras på skyddade 

boende får de insatser de har rätt till – både under placering och 

efter placering. Stödinsatserna ska vara av hög kvalitet.  

 

Skolgång och förskola eller pedagogisk verksamhet för medföljande 

barn som bor i skyddade boenden ska säkerställas. När det gäller 

utbildning går det inte att understryka nog skolans betydelse för att 

barn ska klara sig i livet med god hälsa och egen försörjning. Därför 

välkomnar vi förslaget att utredande socialtjänstsekreterare inom 

enheten för barn och unga får ansvar för att kontakta Lärteamet 

snaraste när barnets skolgång inte kan ordnas via ordinarie skola.  

 

För att stärka möjligheten till skolgång och förskoleverksamhet för 

barn under tid på skyddat boende bör placering av barn i första hand 

göras på skyddade boenden som erbjuder barnverksamhet.  

 

Att det inte finns ett skyddad boende för unga män som utsätts för 

hedersrelaterat våld och förtryck i en så stor kommun som 

Stockholm är en svaghet. Unga män som är i stort behov av skydd 

och stöd ska inte behöva placeras i akutboende har blandade 

målgrupper eftersom det kan utgöra en risk för dem. Därför föreslår 

vi att ett skyddad boende för pojkar och unga män som är utsatta för 

hedersrelaterat våld och förtryck ska öppnas. Boendet givetvis ha 

goda kunskaper om hedersrelaterat våld och förtryck. 

 

Det är bra att Islandsmodellen har använts för att utveckla 

samverkan mellan aktörer. Nu är det viktigt att modellen 

implementeras i samverkan med samtliga stadsdelsnämnder. Med 

förstärkt samverkan säkerställer vi ett barnrättsperspektiv i 

handläggning och uppföljning i arbetet med våldsutsatta vuxna och 

barn som bevittnat eller upplevt våld.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 11 

Samhandling och samverkan kring barn och unga i  

Stockholm stad - rapport 

Dnr 3.1.1-597/2020 

 

Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner rapporten avseende samhandling 

och samverkan kring barn och unga i Stockholms stad. 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

 

Ärendet 

Barn och unga i Stockholms stad ska växa upp under trygga 

förhållanden och en förutsättning för det är fungerande 

samverkansstrukturer i staden. Socialförvaltningen har i samarbete 

med utbildningsförvaltningen tagit fram en rapport som behandlar 

frågor om samhandling och samverkan kring barn och unga i 

Stockholms stad. Rapporten definierar samhandling och samverkan 

och lyfter fram utmaningar och framgångsfaktorer med samverkan, 

både utifrån forskning och utifrån vad som framkommit inom 

ramen för de budgetuppdrag som handlar om att utveckla 

samverkan kring barn i behov av särskilt stöd (BUS) samt öka antal 

samordnade individuella planer (SIP). Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner rapporten. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 september 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamöterna Jackie Nylander m.fl. (V), Lotten Hammar m.fl. (S),  

”Rapporten beskriver på ett förtjänstfullt sätt hur samverkansarbetet 

inom stadens olika verksamheter och med olika aktörer fortgår 

kring barn och unga. Det är viktigt att ta vara på de kunskaper och 

slutsatser som rapporten redovisar.  

 

Utöver att samverkansarbetet behöver fortsätta utvecklas behöver 

resursfrågan klargöras. Neddragningar på stadsdelsnämnderna 

under denna mandatperiod får givetvis negativ påverkan på 

verksamheterna. Till exempel lyfts att antal SIPsamordnare är 

numera endast två stycken. Som det framgår i rapporten är det en 

utmaning att öka antal SIP för barn och unga samtidigt som antalet 

SIPsamordnare har minskat. Detta har vi flaggat för och vår 
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bestämda uppfattning är att stadsdelsnämnderna inför budget 2021 

behöver få tillräckliga medel för att kunna bedriva sina 

verksamheter med hög kvalitet”.    

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 12 
Arbetet med äldre hemlösa kvinnor och män med tyngdpunkt 
på samverkan kring äldre med psykosociala problem   

Dnr 3.1.1-635/2020 
Redogörelse för budgetuppdrag 

  

Socialnämndens beslut  

Socialnämnden godkänner redogörelsen för budgetuppdraget att 

följa upp arbetet med äldre hemlösa kvinnor och män, med 

tyngdpunkt på samverkan kring äldre med psykosociala 

problem. 

 

 

Ärendet 

I syfte att bättre kunna möta behoven hos äldre personer som lever i 

hemlöshet har socialförvaltningen under de senaste åren genomfört 

ett flertal satsningar. Socialförvaltningen har en äldrelots placerad 

på socialjouren som arbetar med att söka upp personer över 65 år i 

gatumiljöer. Nära äldrelotsen arbetar en socialsekreterare från 

Enheten för hemlösa med ett uppdrag kring förstärkt 

myndighetsutövning på fältet. Förvaltningen har ställt om ett 

våningsplan vid Monumentet till seniorboende för hemlösa äldre. 

Vidare tillhandahåller förvaltningen subventionerade drogfria akut- 

och utredningsplatser för personer över 65 år på stöd- och 

omvårdnadsboenden. Förvaltningens arbete med matchning av 

klienter till rätt boendeform har förstärkts genom satsningen på en 

placeringssamordnare. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner rapporten.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 16 september 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamöterna Jackie Nylander m.fl. (V), Lotten Hammar m.fl. (S),  

” Först och främst vill vi tacka för en bra genomgång. Det är 

positivt att arbetet går framåt och att det märks att det görs framsteg 

för stadens äldre hemlösa. Att Coronaepidemin har fått inverkningar 

på arbetet är inte konstigt och vi hoppas att arbetet kan återupptas 

på samma sätt som innan pandemin slog till när epidemin mattas av. 

 

Det är bra att Ljungbacken funktionshindersanpassats och att arbetet 

på Monumentet ses som framgångsrikt. Att personalen får möjlighet 
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till kompetensutveckling ser vi som en nyckel för att kunna föra 

arbetet framåt och att arbetet med informationssatsningar fortsätter. 

Då rapporten visar hur lyckat arbetet varit, så förutsätter vi att det 

kommer avsättas erforderliga resurser i budgeten för att arbetet ska 

kunna fortsätta och få utvecklas.”  

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Linnéa Vinge (SD) 

” Det gläder oss att förvaltningen ser resultat i det arbete som 

bedrivs mot stadens äldre hemlösa. Det är dock oroväckande att den 

pågående pandemin gör att lotsarna inte kan utföra sitt uppsökande 

arbete i samma utsträckning som vanligt, vilket riskerar att påverka 

Stockholms äldre hemlösa negativt. Det är samtidigt förståeligt att 

medarbetarnas arbetsmiljö måste säkras, men det är av extra vikt att 

ökat fokus läggs på de insatser som ändå går att genomföra trots 

covid-19 pandemin. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 13 

Stadens handlingsplan för förbättrad arbetssituation för 

socialsekreterare och biståndshandläggare – 

avrapportering av arbetet 

Dnr 3.1.1-217/2019 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Nämnden godkänner rapporteringen av arbetet med 

handlingsplan för förbättrad arbetssituation för 

socialsekreterare och biståndsbedömare 

2. Ärendet delges samtliga stadsdelsnämnder 

 

 

Ärendet 

Syftet med Stockholms handlingsplan för en förbättrad 

arbetssituation (HP)  är ytterst att staden ska kunna erbjuda dess 

invånare socialtjänst och äldreomsorg av god kvalité. För att möta 

ökad personalomsättning och ökande antal socionomkonsulter i 

myndighetsutövande verksamheter pågår sedan 2015 detta 

utvecklingsarbete. Stadsdelsförvaltningarna liksom fackliga 

representanter ger en samstämmig bild av att arbetet har lett till 

många positiva förändringar. Uppföljning av personalrörligheten 

bland biståndshandläggare och socialsekreterare visar att rörligheten 

minskade mellan 2016 och 2018 för att sedan öka 2019. På 

stadsdelsnivå är bilden mindre entydig. Antal socionomkonsulter 

har minskat med 75 procent till ca 25 konsulter sedan november 

2016. Arbete enligt handlingsplanen fortsätter till 2022. Denna 

rapport kan användas som ett underlag vid verksamheternas val av 

inriktning för det fortsatta implementeringsarbetet. Förvaltningen  

föreslår att nämnden godkänner rapporten. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 oktober 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 14 

Skrivelse från (V) om sexköp - Svar på skrivelse 

Dnr 1.7.2-593/2020 

 

Socialnämndens beslut 

 Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på  skrivelse från (V) om sexköp 

 

 

 

Ärendet 

Vänsterpartiet (V) har i en skrivelse till socialnämnden 2020-08-25 

ställt frågan om vilka förstärkningar som behövs inom enheter som 

t.ex. KAST och Framtid Stockholm för att bidra till att minska 

efterfrågan på sexköp och därmed antalet kvinnor som far illa till 

följd av sexhandeln.  

Det finns idag arbetssätt för att säkerställa att stödsamtal med unga 

och deras vårdnadshavare eller föräldrar erbjuds snabbt, efter det att 

socialtjänsten fått kännedom om att en ung person säljer sex eller 

skadar sig med sex. Stödcentrum inom Framtid Stockholm har 

rutiner för att erbjuda stödsamtal inom 24 timmar till unga som 

skadar sig med sex eller har sex mot ersättning liksom till deras 

vårdnadshavare. För personer som köper sex samt för vuxna 

personer som har sex mot ersättning eller skadar sig med sex kan 

förvaltningen erbjuda tid för stödsamtal inom en vecka, ofta 

snabbare, på KAST (Köpare av sexuella tjänster) eller på 

Mikamottagningen. Förvaltningen erbjuder idag de insatser som 

efterfrågas i skrivelsen. I händelse av att Polisen skulle göra fler 

orosanmälningar till socialtjänsten i de fall de griper en person för 

sexköp som har minderåriga barn, kommer de till lokal 

stadsdelsförvaltning och påverkar inte förvaltningens verksamheter 

direkt. I händelse av ett ökat antal orosanmälningar kan möjligen 

behov av förstärkning uppstå. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner tjänsteutlåtandet som svar på skrivelsen. 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 september 2020. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson 

m.fl.(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Ledamöterna Jackie Nylander  m.fl. (V), Lotten Hammar m.fl.(S) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut.   
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Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Ledamoten Jackie Nylander, tjänstgörande ersättarna Björn Häll 

Kellerman. Matilda Vigedal alla (V), ledamoten Lotten Hammar, 

tjänstgörande ersättaren Lena Josefsson båda (S) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”Att förvaltningen inleder samverkan med polisen gällande 

orosanmälan till socialtjänsten när en person som köper sexuella 

tjänster grips och har minderåriga barn, enligt vad som anförs 

nedan. 

Att tillsätta de resurser som behövs för att fullfölja detta arbetssätt. 

Att förvaltningen återkommer med en utvärdering i samband med 

redovisning av budget 2021. 

Att därutöver anföra 

 

Polisen och stödverksamheter för prostituerade har många gånger 

påpekat att straffet för köp av sexuella tjänster är alldeles för lågt. 

Det är med stor sorg vi läser länsstyrelsens rapport där det beskrivs 

att en tredjedel av de prostituerade som intervjuats uppger att de 

oroar sig för att bli utsatt för fysiskt våld, samtidigt som nästan 

hälften av de intervjuade har blivit utsatta för psykiskt och/eller 

sexuellt våld (Länsstyrelsen, 2015). Vidare är det fastställt att en 

stor majoritet av de som köper sex är män. Forskning visar att män 

som köper sex är mer benägna att kunna begå en våldtäkt och vara 

våldsamma mot en partner (Melissa Farley et al, 2011). Män som 

köper sex rapporterar dessutom en förhöjd alkohol- och/eller 

drogkonsumtion och att ha levt i en våldsam relation är dubbelt så 

vanligt hos män som köpt sex jämfört med män som inte köpt sex 

(Priebe & Svedin, 2011). 

 

Med ovanstående i åtanke vill Vänsterpartiet föreslå att polisen 

allvarligt överväger att orosanmäla till socialtjänster när en person 

som köper sex grips och har minderåriga barn. 

Detta förslag är ett viktigt sätt att uppmärksamma barns behov och 

trygghet, barn har rätt till en uppväxt fri från våld. Det är ofta 

motiverat att polisen gör en orosanmälan vid olika vålds- eller 

sexualbrott och vi anser att detta även ska gälla köp av sexuella 

tjänster, särskilt eftersom att samtyckeslagstiftningen öppnar upp 

för att köp av sexuell tjänst kan bedömas som våldtäkt eller oaktsam 

våldtäkt. Om sexköpare är mer benägna att vara våldsamma i 

hemmet samt att bruka alkohol och/eller droger måste socialtjänsten 
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ges chansen att kunna säkerställa att barnets tillvaro är säker och 

stabil. Att rutinmässigt orosanmäla sexköpare med minderåriga barn 

innebär att socialtjänsten får möjlighet att göra en bedömning i varje 

enskilt fall om vilken typ av stöd som kan behövas till familjen. I 

Umeå kommun har detta införts med samstämmighet över 

partigränserna och de har i praktiken sett män som uppskattat att de 

genom orosanmälan har fått motivation att söka hjälp mot porr- och 

sexmissbruk, något de menar räddat familjen. Ytterligare en fördel 

med att införa en sådan åtgärd är att medföräldern får kännedom om 

att den andra föräldern köpt sexuella tjänster, något som inte är 

självklart idag. 

 

Vi uppskattar förvaltningens svar och att de tydligt redogör för olika 

former av stöd staden idag bidrar med. Det är bra att KAST idag 

arbetar på ett liknande sätt som det vi önskar att polisen hädanefter 

gör. Trots detta vill vi lyfta att det är högst frivilligt att söka till sig 

KAST, vilket innebär att en stor del av personerna som köper 

sexuella tjänster och som har minderåriga barn riskerar att gå 

obemärkt förbi. Vi riskerar således att många barn far illa vid, barn 

som hade kunnat uppmärksammas om polisen inför ett arbetssätt 

som innebär att de allvarligt överväger att orosanmäla köpare av 

sexuella tjänster till socialtjänsten. Det bör vara socialnämndens 

målsättning att minimera antalet barn som riskerar att råka illa ut på 

grund av dess förälders beteende och nämnden bör därmed besluta i 

linje med detta förslag. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V),(S).  
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§ 15 

Ändrat datum för socialnämndens sammanträde i december 

Dnr 1.2.1-620/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden beslutar att ändra datum för nämndens 

sammanträde i december till onsdag den 16 december. 

 

 

Ärendet 

Socialnämnden har fastställt en sammanträdesplan för hela år 2020. 

Det har visat sig att det planerade decembersammanträdet 

sammanfaller med kommunfullmäktiges budgetsammanträde. Med 

anledning av detta föreslås att socialnämndens sammanträde ändras 

till den 16 december   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 13 oktober 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 16 

Anmälningsfrågor 

 

A. Inkomna skrivelser 

B. Förvaltningsgruppens protokoll 2020-10-14   

C. Protokoll från funktionshinderrådet 2020- 10-15 

D. Protokoll från individutskottets sammanträde 2020-09-22 

E. Organisations- och föreningsutskottets protokoll 2020-09-

22 

F. Inspektionen för vård och omsorg (IVO) beslut 2020-10-

06 över tillsyn av HVB Kruton Stockholm 

  

Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna. 
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§ 17 

Övriga frågor  

 

 

Socialnämndens beslut. 

Socialnämnden uppdrar till förvaltningen att bereda 

nedanstående skrivelser och återkomma till nämnden. 

 

 

 

Skrivelse till socialnämnden om fallet ”Lilla Hjärtat” 

Jan Jönsson (L) Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) Mariana Moreira 

Duarte (MP) Kristin Jacobsson (C) Michaela Hollis (KD) 

Jackie Nylander m.fl.(V) Lotten Hammar m.fl.(S) med instämmande 

av ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

 

”Inspektionen för vård och omsorg (IVO) beslutade i förra veckan 

att rikta skarp kritik mot Norrköpings kommun för dess hantering 

av fallet med flickan Esmeralda, kallad ”Lilla Hjärtat”. 

 

IVO konstaterar att kommunen begått flera mycket allvarliga fel 

och har förelagt kommunen att vid vite vidta en rad åtgärder för att 

komma till rätta med bristerna. 

 

Det som hände i Norrköping får inte hända i Stockholm. 

Socialnämnden måste förvissa sig om att det finns tillräckliga 

rutiner och skyddsmekanismer för att barn inte hamnar i den 

situation som drabbade ”Lilla Hjärtat”, och som ledde till hennes 

död. 

 

Vi föreslår därför: 

 

Att socialnämnden uppdrar åt förvaltningen att granska IVO:s 

beslut i detalj och se om det finns rutiner, arbetssätt eller annat som 

behöver ändras i Stockholm, samt att föra diskussionen i sina 

nätverk för stadsdelarnas socialtjänst. 
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Skrivelse avseende situationen för personer med insatser enligt 

LSS under och efter pandemin 

Jackie Nylander  m.fl. (V) Lotten Hammar m.fl. (S) med 

instämmande av ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

 

”I de mejl som sänds till Socialnämnden veckovis, gällande 

situationen med covid-19, beskrivs att det finns en oro bland 

personer med funktionsnedsättningar och deras anhöriga för att få 

sina nuvarande insatser enligt LSS (och i vissa fall SoL) ned- eller 

indragna till följd av ett lägre eller obefintligt nyttjande av dessa 

under den pågående pandemin. 

”Föräldrar rädda för att förlora särskild assistans om de fortsätter 

hålla stödanvändaren hemma i rädsla för smitta” skrivs det t.ex. i 

rapporten den 7 oktober och den 14 oktober noteras att personer 

fortsatt väljer att avstå vistelser på korttidsboenden av rädsla för att 

bli smittade. 

Vi vet att det redan innan pandemin fanns, och idag finns, stora 

skillnader mellan stadens stadsdelar i hur insatser enligt LSS och 

SoL, som personlig assistans, ledsagning, avlösning för anhöriga 

och olika boendeformer, bedöms och beviljas. 

I rådande situation har många personer med funktionsnedsättning 

valt att begränsa eller avstå att nyttja de insatser som de är beviljade 

för att skydda sig själva och andra mot att bli smittade med covid-

19/sars-cov-2, inte sällan eftersom de tillhör eller misstänker sig 

tillhöra en s.k. riskgrupp. 

 

Det är bra att förvaltningen uppmärksammar den oro som finns 

inför framtida insatser men vissa frågor behöver enligt oss i 

Vänsterpartiet lyftas och klargöras för att ge de berörda personerna 

klara besked gällande framtiden, efter att coronapandemin har ebbat 

ut: 

• Finns det fog för den oro som stödanvändarna och deras familjer 

uttrycker; löper den som under coronapandemin har valt att 

begränsa nyttjandet av, eller helt avstå från att nyttja de insatser 

denne har rätt till att få insatser ned- eller indragna vid framtida 

omprövningar? 

 

• I ett annat utskick noterades det en eventuell uppkomst av brist på 

handskar inom vissa enheter; hur kan staden garantera att det finns 

ett tillräckligt lager av handskar, munskydd och annan utrustning 

vid boenden av olika slag som erbjuder insatser enligt LSS och/eller 

SoL även i händelse av en långvarig brist på leveranser från 

tillverkare?” 


